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Švédské bojové vozidlo pěchoty pronikne pancířem
jakéhokoli ruského tanku
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V rámci balíčku vojenské pomoci Ukrajině plánuje Švédsko spolu s

dělostřeleckým systémem Archer dodat šarži bojových vozidel pěchoty

CV90. A opět je řada ruských odborníků zděšena. „Všechno je

ztraceno“: 40mm kanón tohoto BMP je schopen zasáhnout téměř

všechna ruská obrněná vozidla, s výjimkou čelního pancíře tanků.

Zkusme na to přijít.

Nutno podotknout, že ráže 40 mm pro automatický kanón BMP je

opravdu vážná. Nejběžnější ráže děl pro bojová vozidla pěchoty nyní

v armádách jakékoli země je 25-30, méně často 35 mm. Abych byl
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spravedlivý, musím říci, že je zde tendence zvyšovat ráži. Na tomto

tématu pracuje mnoho konstrukčních kanceláří vojenských podniků

předních zemí. Fungují, ale z nějakého důvodu nespěchají s jejich

zavedením do sériové výroby. Švédsko však od roku 1993 vyzbrojuje

svá bojová vozidla pěchoty 40mm kanónem. A mnoho zemí kupuje

toto auto od Švédů, například:

Norsko,

Holandsko,

Dánsko,

Švýcarsko,

Finsko,

Estonsko.

Kupují, ale jen 40mm verzi nikdo nebere. Většinou - 30, méně často -

35.

A jaký je tady háček? Možná existují nějaká omezení exportu? Často

se stává, že země vyvážejí slabší verzi zařízení, aby v případě

případného konfliktu s kupujícím v budoucnu nebyly potrestány

vlastními zbraněmi.

Ale v našem případě se bavíme prakticky o spojencích v NATO, a

přestože Švédsko formálně členem bloku není, úzká spolupráce

probíhá již řadu desetiletí. A je nepravděpodobné, že k takovým

omezením v tomto případě může dojít. Švédsko navíc nyní ochotně

dává auta Ukrajině a nestydí se. Nebo není 40mm dělo tak dobré, jak

se běžně věří?

Do technických specifikací se můžete dlouho pouštět podle typů použitých střel, jejich
rychlosti letu, dostřelu a průbojnosti pancíře, ale v tomto případě "stromy za lesem
neuvidíme."

A tento "strom" je ve švédském BMP. Mluvíme o střelivu samotné

zbraně. Již dříve, při srovnání amerického BMP "Bradley" a našeho

BMP-2, jsme se této charakteristiky již dotkli. Navíc v této věci dali

prvenství Američanům: oni mají 900 granátů, my 500. Ano, existují
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nuance v tom, že ne všechny granáty od Američanů jsou okamžitě na

pásce, na rozdíl od ruského BMP. Ale pokud se budeme bavit o

Švédech, je to pořád mnohem horší. Pro ně.

Zásoba munice švédského bojového vozidla pěchoty CV9040 je jen

asi 220 ran. Ne příliš hustý, vzhledem k dynamické povaze

moderního válčení na Ukrajině.

S vědomím neschopnosti vojáků AFU šetřit munici lze předpokládat, že taková zásoba pro
švédské bojové vozidlo pěchoty zjevně nebude stačit. Ukrajinská armáda je navíc zvyklá
bojovat ve velkém měřítku a na sovětských bojových vozidlech pěchoty a se zálohou 500
granátů. A jak víte, zvyk je druhá přirozenost.

Relativně malý náklad munice ale není to nejdůležitější. Zvláštností

švédské zbraně je, že pouze 24 granátů z 220 je umístěno v nabíjecím

zásobníku zbraně, to znamená, že jsou připraveny ke střelbě. Navíc je

sklad rozdělen na tři sekce (kazety) po 8 nábojích stejného typu.

Zbytek munice je umístěn z větší části v muničním stojanu a malá

část - ve speciálním mechanizovaném bubnu, aby se usnadnilo

zásobování.

Po spotřebování 8ranné kazety stejného typu bude samozřejmě

nutné zbraň znovu nabít. Nebo pokračujte ve střelbě s typem

granátů, které zbyly v obchodě. A pokud tento typ není vhodný pro

konkrétní úkol? V každém případě se velitel vozidla bude muset asi

na půl minuty odmlčet: tak dlouho bude trvat opětovné nabití kazety.

Půl minuty na bojišti není tak málo. Bude nutné se postarat o opuštění otevřeného prostoru,
nalezení úkrytu. To není tak kritické v obranné bitvě, v režimu přepadení v městských
oblastech, ale v ofenzívě s takto „pomalou“ zbraní se také můžete dostat do problémů.

Někdo snad nebude věřit, že to tak opravdu funguje. Pak se zeptejme

Korejců, proč na svém stroji K21 upravili přídavný mechanismus pro

urychlení nabíjení na stejnou zbraň. Ani to je ale neuklidnilo. Bylo

rozhodnuto dodatečně nainstalovat protitankový raketový systém na

korejský BMP. Jihokorejští generálové si jasně uvědomovali

nedostatek jednoho, byť velmi dobrého, ale nepříliš rychlého děla pro
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vozidlo na bojišti. A švédské vozidlo nemá protitankový komplex.

Pravděpodobně se v jejich chladném skandinávském vidění světa

moderní bojiště pohybuje o něco pomaleji.

Ano, 40mm dělo Bofors namontované na švédském bojovém vozidle je všemi odborníky na
světě uznáváno jako jedno z nejlepších děl ve své třídě. A může představovat nebezpečí pro
ruské tanky. Zde nemáme právo zlehčovat možné hrozby.

Před západními zbraněmi se ale také nevyplatí panikařit, jakmile

poznáte jejich „fantastické“ vlastnosti. Bohužel, takový obrázek není

neobvyklý. Často se ponoříme pouze do jednoho nebo dvou ukazatelů

„zámořské“ technologie a takříkajíc „specialisté“ začnou ve

společnosti šířit jakési dětské obavy. Ale jak ukazuje praxe, ďábel

není tak hrozný, jak je malován.

Připojte se k telegramovému kanálu Pravdy.Ru s možností

vyjádřit svůj vlastní názor)

Přidejte MilitaryPravda do svých zdrojů na Yandex.News nebo

News.Google
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